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Két önkormányzat pályázik az öt éve üres munkásőrbázisra
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Bükkaranyos, Nyíracsád (ÉM) -  
Egészségügyi és szociális célra 
szeretné ingyen megszerezni az 
öt éve eladhatatlan bükkara- 
nyosi volt munkásőrbázist két 
önkormányzat.

-  Bükkaranyoson felkavarta az in
dulatokat a Miskolci Rádióban mi
nap elhangzott beszélgetés, mert 
azt sejttették, hogy akár egy forin
tért is megszerezhető a volt mun- 
kásőrbázis. A Kincstári Vagyonke
zelő Szervezet megyei képviselője 
ezt ugyan nem erősítette meg, de 
nyilatkozatából kicsengett, szívesen 
megszabadulnának az objektumtól. 
Nem értem, miért nem teszik? -  tet
te fel a kérdést lapunknak nyilat
kozva Érsok Istvánné polgármester.

Mint ismeretes: a község önkor
mányzata -  miután 1021 négyzet
méternyi terület erejéig résztulaj
donosa is a bázisnak -  öt éve kéri az 
ingatlant. Hiába. A kormány 
ugyanis a gazdasági célú hasznosí
tásáról döntött, többször ki is írtak 
erre pályázatot. Eredménytelenül.

-  Mások mellett mi is ingyene
sen, minimális vagy jelképes 
összegért kérjük az objektumot, de 
eddig elutasítottak bennünket -  
folytatta a bükkaranyosi polgár- 
mester, aki szerint az eltelt idő té
nyei bizonyítják, hogy a volt mun- 
kásőrbázis gazdasági célú hasznosí
tása az ország, a megye gazdasági 
fellendülése nélkül nem megy. Eb
ből le kell vonni a következtetést, 
vagyis az ügyben döntő tárcaközi 
bizottságnak szociális és egészség- 
ügyi célú hasznosításban kellene 
gondolkodnia. A településen nehez
ményezik, hogy a bizonytalan hely
zet nem kedvezett az épületegyüt
tesnek sem: az állaga az, elmúlt öt 
év alatt sokat romlott. Őrzésének, 
világításának, fűtésének költségei 
egyre nagyobb mértékben terhelik a 
kincstárat. Ha az önkormányzat 
megkapná, nagyon komoly költsé
geket vállal magára, hiszen az épü-

A bázis. Öt év óta romlik az állaga.

let csak félig kész. Biztosítani kell 
az egészséges ivóvizet, ki kell alakí
tani a fűtési rendszert és gondos
kodni kell a működtetéséről -  emlé
keztetett Érsok Istvánné, aki a na
pokban Nyíradács polgármesteré
vel együtt járt a Pénzügyminisztéri
umban. Az illetékesek megértéssel 
fogadták a tervüket. Javasolták, 
hogy részletesen írják le a hasznosí
tásra vonatkozó elképzeléseket, 
amelyet tárcaközi bizottság tárgyal 
meg, és azt követően születhet kor
mányzati döntés.

Nyíradács Hajdú-Bihar megyei 
település, majdnem a ma
gyar-román határnál, Bükkara
nyostól 138 kilométerre. A község 
polgármestere, Katona Gyula a Ma
gyar Hírlapban olvasta a volt mun- 
kásőrbázis értékesítésére kiírt pá
lyázatot az elmúlt év őszén. Már a 
szép neve miatt is megtetszett a 
hely -  mondta érdeklődésünkre -  és 
látatlanba megpályázták, hasznosí
tására jóléti, egészségügyi és szociá
lis céloka t jelöltek meg. Őket is elu-
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tasították, és őket is biztatták. Azó
ta a község képviselő-testülete meg
tekintette az objektumot, tanács
koztak a bükkaranyosiakkal és el
határozták, hogy együtt próbálkoz
nak újra. Nálunk és a környékün
kön sok az asztmás betegségben 
szenvedő gyermek. Itt a szép, egész
séges környezetben a szanatóriumi, 
a kórházi kezelésnél olcsóbban és 
talán eredményesebben gyógyulná
nak. Már tárgyaltak erről a debre
ceni Kenézy Kórház vezetőivel is, 
akik támogatják az elgondolást. A 
polgármester tagja megyéje képvi
selő-testületének, az ő pártfogásu
kat is megszerzi -  nyilatkozta.

A Pénzügyminisztérium illeté
kese az Észak-Magyarország kérdé
seire válaszolva hangsúlyozta, hogy 
a beteg gyerekek ellátása állami fel
adatnak minősül, ezért a két tele
pülés szándéka a kormány részéről 
megfontolandó. Szerinte lökést ad
na az ügynek, ha a kérvényező ön- 
kormányzatok megnyernék a népjó
léti miniszter támogatását is.


